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      Аннотация

    
        
          Цели исследования-изучение свойств  материалов поверхностных покрытий для увеличения срока службы деталей машин. Твёрдость пяти материалов (сталь 45, ФК-45, ФЦ-16, стеллит, инконель) измерена автоматическом микротвердомером FM-300. Микроструктура пяти материалов обнаружена металлографическом  микроскопом μVIZO-МЕТ-221. Результаты работы: показано что микротвёрдость  и износостойкость можем сделать вывод о связи микротвёрдости и износостойкости. Исследование износостойкости материалов наплавок показало, что наплавки стеллит и инконель, имеющие наибольшую микротвёрдость (716 HV и 544 HV), имеют большую износостойкость (ε =56 и 33).
        

        
          The objective of the study is to study the properties of materials of surface coatings to increase the service life of machine parts. The hardness of five materials (steel 45, FK-45, FTs-16, stellite, inconel) was measured with an FM-300 automatic microhardness tester. The microstructure of the five materials was detected by a μVIZO-MET-221 metallographic microscope. Results of work: it is shown that microhardness and wear resistance can be concluded about the relationship between microhardness and wear resistance. A study of the wear resistance of the materials of the claddings showed that the cladding of stellite and Inconel, which have the highest microhardness (716 HV and 544 HV), have greater wear resistance (ε = 56 and 33).
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